
 

 

 

     Rønne d. 2.12.2014 

 

 

Til medlemmerne af Sundheds- og forebyggelsesudvalget. 

 

Da vi er bekendt med, at det nu er tæt på, at I skal drøfte og tage stilling til den fremtidige deponering af 

atomaffaldet fra Risø, tillader vi os at sende jer vores høringssvar til den af Rambøll udarbejdede SMV. 

Det vigtigste er, for os at se, beslutningen om, om affaldet skal slutdeponeres eller midlertidigt deponeres i 

et mellemlager, således som det anbefales af eksperter fra vore nabolande Holland, Tyskland og Sverige (se 

f.eks. Information af 1. og 2. december d.å.) 

Ingen af de lande, vi normalt sammenligner os med, har indtil nu haft viden nok til at bygge et slutdepot for 

blandet kortlivet og langlivet affald, der både er lavradioaktivt, mellemradioaktivt og højradioaktivt, således 

som det danske Risøaffald er. 

Ingen af de lande, vi normalt sammenligner os med, har hidtil påtvunget et område et depot, som de ikke 

ønske at lægge område til. 

Dette er hvad Sundhedsministeren er på nippet til at gøre.  

Vi vil gerne appellere til jer alle om at tage alle kritikpunkterne fra eksperter og borgere dybt alvorligt, og 

stemme for, at der bliver lavet en timeout med en mellemlagring, til vores viden er større og 

samarbejdsmulighederne med de øvrige EU landet er kommet på plads. 

 

Med venlig hilsen 

Bestyrelsen for BOMA (borgere imod atomaffald på Bornholm) 

Hanne Nimskov, Louise Haxthausen, Bo Haxthausen, Ole Espersen, Erik Mortensen og Kirsten Mortensen 
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